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رئیس قوه قضائیه:
دشمن از طرق مختلف درصدد ایجاد ناامنی

و اختلاف در کشور است
رئیــس قوه قضائیه با بیان اینکه امروز دشــمن از طرق مختلف درصدد ایجاد 
ناامنی، اختلاف و نقِار در کشــور ماست، گفت:باید به توطئه ها و دسیسه های 
دشمن برای ایجاد ناامنی در کشور توجه کنیم و قدر خدمات نیرو های اطلاعاتی 

و امنیتی را بدانیم.
به گزارش ایلنا به نقل از مرکز رســانه قوه قضائیه، حجت الاســلام  محســنی 
اژه ای دیروز )دوشنبه( طی سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضائیه، ضمن 
تبریک و تسلیت شهادت دو قاضی عالی رتبه دیوان عالی، حضرات حجج اسلام 
والمســلمین آقایان رازینی و مقیســه اظهار کرد: به حال همه شــهدا غبطه 
می خوریم؛ ما جامانده ایم؛ خداوند ما را نیز مشمول عنایت کند و مدال افتخار 

شهادت را نصیب همه ما گرداند.
رئیس عدلیه در بخش دیگری از ســخنان خود در نشســت ادیروز با اشاره به 
توطئه های ادامه دار دشمنان، اظهار داشت: امروز دشمن ایجاد افتراق در داخل 
کشور را به جد دنبال می کند، فلذا همه ما باید مراقبت کنیم و هوشیار باشیم 
که خروجی اعمال و گفتارمان، برای دشــمن عایدی نداشته باشد. دشمن این 
روز ها به شدت در حال تخطئه ارزش ها در نزد جوانان است و مدام چنین تبلیغ 
می کند که جبهه مقاومت از بین رفته است؛ این در حالی است که مؤمنان به 
نظــام و انقلاب این اعتقاد راســخ را دارند که پیروزی حق و ظفرمندی جبهه 
مقاومت نزدیک تر از گذشته است. نگاهی به وضعیت رژیم صهیونیستی و آمریکا 
و هم پیمانان آنان در منطقه گواهی بر این موضوع است؛ صهیونیست ها تا قبل از 
طوفان الاقصی در فکر تطهیر چهره کریه و جنایتکارانه خود بودند و در سودای 
عادی سازی با برخی کشــور های عربی به سر می بردند، اما اکنون منفورترین 
چهره در منطقه و جهان، چهره صهیونیست هاســت؛ صهیونیست هایی که ۱۵ 
ماه در غزه جنایت و نسل کشی کردند، اما نتوانستند این باریکه را اشغال کنند 

و به هیچیک از اهداف شوم و شیطانی خود در غزه نائل نشدند.
قاضی القضات در بخش دیگری از سخنان خود تاکید کرد: امروز دشمن از طرق 
مختلف درصدد ایجاد ناامنی، اختلاف و نقِار در کشور ماست؛ باید به توطئه ها 
و دسیســه های دشمن برای ایجاد ناامنی در کشور توجه کنیم و قدر خدمات 
نیرو های اطلاعاتی و امنیتی را بدانیــم؛ این نیرو های جان برکف برای خنثی 
کردن توطئه های دشــمن، شبانه روز و مخلصانه تلاش می کنند، فلذا نباید به 
سبب مســائلی که ایجاد می شود، زحمات، خدمات و جانفشانی های نیرو های 

اطلاعاتی و امنیتی فراموش شود.

مراسم تدفین قاضی رازینی و قاضی مقیسه برگزار شد
پیکر شــهیدان »علی رازینی« و »محمد مقیسه« در مقبره شهید مفتح حرم 

مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( به خاک سپرده شد.
بعد از ظهر دوشــنبه مراسم تشییع پیکر شــهیدان رازینی و مقیسه دو نفر از 
قضات دیوان عالی کشــور که در یک حمله تروریستی به شهادت رسیدند در 

قم برگزار شد.
به روایت مهر، در این مراســم جمعی از علما، نمایندگان بیوت مراجع، جمعی 
از اعضای جامعه مدرســین حوزه علمیه و مجلس خبرگان و قشرهای مختلف 

مردم حضور داشتند.
بعد از برگزاری مراسم تشییع پیکر که با حضور جمعی از مردم قم برگزار شد 
پیکر شهیدان رازینی و مقیسه در مقبره شهید مفتح حرم مطهر حضرت فاطمه 

معصومه سلام ا… علیها به خاک سپرده شد.

جزئیات پرونده فروش دارو های بیماران 
سرطانی بیمارستان ولیعصر تبریز

دادســتان تبریــز در رابطه با پرونده تزریق آب مقطر به جای داروی شــیمی 
درمانی به بیماران ســرطانی در ولیعصر تبریز گفت: در ارتباط با این پرونده ۴ 
نفر در بازداشــت هستند و شکایت شکات در دادسرا ثبت می شود، تاکنون نیز 
بیش از ۳۰ نفر شکایت خود را ثبت کرده اند و موضوع در دست بررسی دقیق 

و همه جانبه است.
به گزارش ایلنا، بابک محبوب علیلو دادســتان مرکز استان آذربایجان شرقی 
در رابطــه با جزئیات پرونده تزریق آب مقطر به جای داروی شــیمی درمانی 
به بیماران ســرطانی در بیمارستان  ولیعصر تبریز اظهار کرد: در تاریخ ۳ آبان 
ماه ســال جاری شکایتی مبنی بر سرقت دارو در بیمارستان ولیعصر تبریز در 
کلانتری توسط فردی ثبت شد که موضوع در دستور کار و بررسی قرار گرفت.

وی افزود: با بررسی این شکایت مشخص شد، سرقت دارو در بیمارستان صحت 
دارد و مسئولان بیمارستان با توجه به اینکه تصاویر دارو های مسروقه بیماران 
ســرطانی در تلفن همراه متهم یافت شــده بود، نسبت به ثبت شکایت اقدام 
کردند. دادســتان مرکز استان آذربایجان شــرقی با بیان اینکه بارکد دارو های 
شــیمی درمانی در بیمارستان به نام بیماران ثبت می شود، گفت: در پی انجام 
تحقیقات بیشتر مشخص شد متهم پرســتار بخش آنکولوژی بوده و اقدام به 
سرقت دارو های بیماران بخش آنکولوژی که به مصرف بیماران شیمی درمانی 

می رسد، کرده و این دارو ها را در بازار آزاد به فروش می رسانده است.
محبوب علیلو ادامه داد: در ادامه متهم احضار و به اتهام سرقت روانه زندان شد.

وی افزود: در تحقیقات بیشــتر از متهم مشخص شد که این فرد برای فروش 
دارو واسطه هایی در ناصرخســروی تهران داشته و ۳ نفر با وی در این سرقت 
مشارکت داشته اند. متهم دارو ها را با کمک همدستان خود از بیمارستان خارج 

و در بازار آزاد به فروش می رساند.
دادستان مرکز استان آذربایجان شرقی گفت:در بررسی اولیه از کمد متهم ۵۰ 
عدد داروی تزریقی پتدین کشف گردید که مشخص شد مسروقه هستند، زیرا 

چنین دارو هایی در گاوصندوق ویژه بیمارستان نگهداری می شوند.
محبوب علیلو ادامه داد: متاســفانه یکی از بیمارانی که دارو های وی به سرقت 
رفته بود، فوت کرده اســت و به همین دلیل این پرونده به دادسرای ویژه قتل 

ارجاع شده است.
وی افزود: با توجه به اینکه تعداد پرونده بیماران ســرطانی در این بیمارستان 
بیش از هزار مورد است، دستور داده شده است که پرونده تمام بیماران به دقت 
بررسی و چنانچه سرقت و جایگزینی دارو های آنها محرز شد، اطلاع رسانی لازم 

به پزشکان معالج برای تغییر در روند درمان و حفظ جان بیمار صورت پذیرد.
دادســتان مرکز استان آذربایجان شرقی گفت: در حال حاضر در ارتباط با این 
پرونده ۴ نفر در بازداشــت هســتند و شکایت شکات در دادسرا ثبت می شود، 
تا کنون نیز بیش از ۳۰ نفر شــکایت خود را ثبت کرده اند و موضوع در دست 

بررسی دقیق و همه جانبه است.

عدلیه

ظریف از خجالت حمید رسایی درآمد
محمدجواد ظریف در کنایه ای به حمید رسایی گفت: مرا عزل کنید دنیا برایم 

به آخر نمی رسد.
محمدجواد ظریف، معاون راهبردی رئیس جمهور در برنامه حضور در واکنش 
به صحبت های مجری که گفت: من صحبت های حضرت آقا را که درباره شما 
و مذاکرات می خواندم که می فرمودند: آقای ظریف انســان متدینی اســت و 
روی ایــن واژه تاکید ویژه ای داشــتند، عنوان کرد: مقام معظم رهبری از روی 
لطف فرمودند غیور، شــجاع و امین. ظریف در ادامه نیز با کنایه به حرف های 
حمید رسایی، نماینده تندرو مجلس گفت: یکی از این دوستان که الان خیلی 
می خواهــد بنده را عزل کند که اگر اتفــاق هم بیفتد، برای من خیلی دنیا به 
آخر نمی رسد، گفته بود این مدح بدتر از ذم است! یعنی آقا هیچ صفت خوب 
دیگری در تو پیدا نکرده و گفته تو متدینی! از یک آدم روحانی ملبس به لباس 
اسلام خیلی بعید است که بگوید تعریف از یک نفر به عنوان متدین، ذم او است.

مجری نیز در واکنش به صحبت های ظریف گفت: این فرد از این صحبت ها زیاد 
می کنند و ان شاءالله که خدا عاقبت او را بخیر کند.

درخواست ویژه روحانی نزدیک به قالیباف
از نیروهای مسلح

جلیل محبی با انتشــار توئیتی از نیروهای مســلح خواست تا تدبیر رسانه ای 
داشــته باشــند. جلیل محبی روحانی نزدیک به محمدباقر قالیباف، در شبکه 
اجتماعی ایکس نوشــت: »جناب نیروهای مســلح عده ای وحشــی با ریش و 
بی ریش در توئیتر و دیگر رســانه ها هســتند که به دنبال بهانه برای حمله به 
سرداران اسلام اند. ما در جنگ ترکیبی هستیم. تدبیر رسانه ای داشته باشید. 

این جزئی از جنگ است...«

سوشیال

خبر خوش یک نماینده مجلس
برای بازنشستگان ۱۴۰۰

عضو کمیســیون تلفیق مجلس گفت: مشکل اجرای رتبه 
بندی تمــام فرهنگیانی که از ۳۱ شــهریور تا ۳۰ بهمن 

۱۴۰۰ بازنشسته شده بودند،  مرتفع شد. 
احمد فاطمی عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
کل کشور، با اشاره به مصوبه اخیر مجلس برای حل مشکل 
رتبه بندی و همسان سازی گروهی از فرهنگیان بازنشسته 
گفت: طبق مصوبه اخیری که در صحن مجلس داشــتیم، 
مشکل اجرای رتبه بندی تمام فرهنگیانی که از ۳۱ شهریور 

تا ۳۰ بهمن ۱۴۰۰ بازنشسته شده بودند،  مرتفع شد. 
وی در گفتگو با تســنیم، افــزود: در این مصوبه ما اصلاح 
احــکام حقوقــی، پرداخت هــا و مطالبات این دســته از 
فرهنگیان بازنشســته را مشــروط به پرداختی به ســایر 
بازنشســتگان وزارت آموزش و پــرورش نکردیم و به این 
ترتیب تمام فرهنگیانی که از تاریخ ذکر شــده  بازنشسته 
شــده اند علاوه بر دریافت مطالبات رتبه بندی، مشــمول 

همسان سازی با حکم جدید هم می شوند. 
فاطمی خاطرنشان کرد: رتبه بندی این دسته از فرهنگیان 
بازنشســته به علت نبود منابع کافی، تاکنون به طور کامل 
انجام نشده و متعاقب آن همسان سازی حقوق نیز برای آنها 

به درستی اعمال نشده است.
این عضو کمیســیون تلفیق لایحه بودجــه ادامه داد: به 
همین منظور مجلس برای حل این مشکل، طی مصوبه ای 
به دولــت مجوز داد تا از محل جابجایــی اعتبارات، مبلغ  
۹.۷ هــزار میلیارد تومان را  برای حل مشــکل رتبه بندی 
فرهنگیان بازنشسته ســال ۱۴۰۰ تخصیص دهد تا ایراد 
شورای نگهبان و هیات عالی نظارت مجمع در این خصوص 

نیز مرتفع شود.

عمران عباسی:
موانع دولت پزشکیان
برای حمایت از تولید

عمران عباسی عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
بر این باور است، برای حمایت از تولید در کشور ابتدا باید 
مالیات بر تولید کاهش یابد و از سوی دیگر فراریان مالیاتی 
و فرارهای مالیاتی نیز شناسایی شده و با آنها مقابله شود. 

به اعتقاد وی، یکــی از مهمترین نتایج منفی عدم مقابله 
با فرارهای مالیاتی، کاهش درآمد دولت اســت و در نتیجه 

دولت نمی تواند آن گونه که باید از تولید حمایت کند.
عمران عباسی در گفت و گو با خبرنگار جماران، با اشاره به 
ضرورت شناسایی فراریان مالیاتی برای تامین منابع مالی 
کشــور و در پاسخ به این ســوال که دولت پزشکیان برای 
حمایت از تولید و تحقق این شــعار با چــه موانعی رو به 
رو است؟ گفت: شناســایی و برخورد با فراریان مالیاتی از 
جنبه های مختلفی برای یک جامعه ســالم و توسعه یافته 
ضروری است. فرار مالیاتی باعث کاهش درآمدهای دولتی 
می شود، بنابراین باید با آن مقابله کرد و زمینه این اقدام نیز 
در بودجه ۱۴۰۴ مهیا شده است که این امر موجب افزایش 
انگیزه بــرای پرداخت مالیات و تحقــق عدالت اقتصادی 

می شود.
وی افزود: درآمدهای مالیاتــی منبع اصلی تأمین بودجه 
دولــت برای ارائه خدمات عمومــی حیاتی مانند آموزش، 

بهداشت، زیرساخت ها و امنیت است.
نماینده مردم قائمشهر در مجلس شورای اسلامی کاهش 
مالیات بر تولید را یک سیاست اقتصادی حیاتی دانست و 
گفت: کاهش مالیات بر تولیــد در بودجه ۱۴۰۴ یک گام 
اساسی در حمایت از بخش مولد اقتصاد است که می تواند 
نقش بسزایی در حمایت از تولیدکنندگان و رونق اقتصادی 
ایفا کند. کاهش مالیات تولید، هزینه های تولید را کاهش 
داده و باعث افزایش سودآوری تولیدکنندگان می شود. این 
امر می تواند منجر به افزایش سرمایه گذاری در بخش تولید، 
افزایش نوآوری و رقابت پذیری و در نهایت افزایش ســطح 

تولید و اشتغال شود. 
عباسی تصریح کرد: با کاهش مالیات بر تولید صورت گرفته 
در بودجه ۱۴۰۴، در سال آتی تولیدکنندگان می توانند با 
هزینه های کمتری به فعالیت بپردازند، ســودآوری خود را 
افزایش داده و به ســرمایه گذاری بیشتر در توسعه و بهبود 
کیفیت محصولات ترغیب شوند. این امر می تواند منجر به 
افزایش تولید، ایجاد اشتغال، کاهش وابستگی به واردات و 
بهبود تراز تجاری شود. همچنین، کاهش مالیات بر تولید 
می تواند بــه کاهش قیمت محصــولات داخلی و افزایش 
قدرت خرید مصرف کنندگان منجر شود که این امر نیز به 
نوبه خود تقاضا را افزایش داده و به رشــد اقتصادی کمک 

می کند.
جذب سرمایه گذاری خارجی 

در گرو کاهش مالیات بر تولید است
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس با اشاره به جذب 
ســرمایه گذاری خارجی در حوزه خارجی، اظهار داشت: 
عــلاوه بر این، کاهش مالیات بــر تولید می تواند به جذب 
سرمایه گذاری خارجی و انتقال فناوری های نوین به داخل 
کشور کمک کند. این امر می تواند باعث افزایش بهره وری و 
رقابت پذیری بخش تولید شود. در مجموع، کاهش مالیات 
بر تولید، یک سیاســت مؤثر در حمایت از تولیدکنندگان، 
افزایش رشد اقتصادی و ایجاد رفاه در جامعه است. دولت ها 
باید با در نظر گرفتن این مزایا، به کاهش مالیات بر تولید 
و ایجاد یک محیط کسب وکار مناسب برای تولیدکنندگان 
توجه ویژه ای داشته باشند. عباسی در ادامه این گفت و گو 
با اشاره به تأثیر افزایش سقف معافیت مالیاتی در معیشت 
کارمندان و حقوق بگیران، گفت: افزایش ســقف معافیت 
مالیاتی حقوق بگیران به میزان ۱۰۰ نیز اقدامی بسیار مثبت 
در حمایت از معیشت خانوار در بودجه ۱۴۰۴ بوده است که 
تأثیر مثبتی بر معیشت کارمندان دارد. با افزایش این سقف، 
کارمندان بخش بیشــتری از درآمد خود را بدون پرداخت 
مالیات دریافت می کنند، که این امر منجر به افزایش خالص 
دریافتی آن ها می شود. این افزایش درآمد می تواند به بهبود 
قــدرت خرید کارمندان، افزایش ســطح رفــاه و کاهش 
فشــارهای اقتصادی کمک کند. همچنین، این سیاســت 
می تواند انگیزه ای برای کارمندان باشــد تا با تلاش بیشتر 
به درآمدهای بالاتر دست پیدا کنند، زیرا سود بیشتری از 
درآمد خود را حفظ خواهند کرد. در نهایت، افزایش سقف 
معافیت مالیاتی می تواند به ایجاد تعادل بیشــتر در توزیع 

ثروت و کاهش نابرابری های اقتصادی کمک کند.
وی همچنین در ادامه به طرح های مطرح شــده در بحث 
مالیات اشــاره کرد و گفت: یکی از طرح هایی که می توان 
در بحــث مالیات به آن توجه کرد اجرای طرح نشــان دار 
کردن مالیات اســت که فواید متعددی نیز دارد. این طرح 
شــفافیت مالیاتی را افزایش می دهد و موجب می شــود 
پرداخت کننــدگان مالیات دقیقاً بدانند کــه مالیات های 
پرداختی آنها چگونه و در کجا خرج می شود. این شفافیت 
می توانــد اعتماد عمومی به نظام مالیاتــی را افزایش داده 
و انگیزه افراد و شــرکت ها برای پرداخت به موقع و کامل 

مالیات را تقویت کند. 
همچنین، نشــان دار کردن مالیات کمک می کند تا منابع 
مالی به طور کارآمدتر تخصیــص یابد و از هدررفت مالی 

جلوگیری شود.

مجلس

یک فعال سیاســی اصولگــرا گفت: 
کاملا  موضوع  یــک   FATF موضوع 
اقتصادی و سیاســی است. اینکه حالا 
عده ای در مجلــس نعره می زنند و داد 
می کشــند، این ها در بازی نیستند و 
مامور به داد زدن هســتند و پشــت 
صحنه واقعیت ها را نمی دانند و بالاخره 
به یک شــکلی کباده کشی دیگران را 
می کنند. در واقع باید مراقب باشیم که 
نوکر بی جیره و مواجب کاسبان تحریم 

نشویم.
محمد مهاجری فعال سیاســی اصولگرا در 
گفت وگو با ایلنــا، درباره اظهارنظر برخی از 
نمایندگان مجلس و برخی افراد تریبون دار 
در خصوص بررسی مجدد FATF و آمادگی 
ایــران بــرای مذاکره عنوان کــرد: موضوع 
FATF یــک موضــوع کامــلا اقتصادی و 
سیاسی است. بنابراین حوزه پرداختن به این 
موضوع حوزه سیاست و اقتصاد است، اینکه 
افرادی خارج از این حوزه در آن ورود کنند و 
بخواهند نظر مجمع تشخیص مصلحت نظام 

را تغییر دهند به نظرم کار غیرعقلانی است. 
ولی از این کارهای غیرعقلانی ما بیش از ۴۵ 
سال است که در این کشور می بینیم و چیز 

جدیدی نیست.
برخی اعضای مجمع چیزی درباره 

FATF  نمی دانند
وی ادامــه داد: به هر حال عــده ای نظرات 
مخالف دارند، اگر ایــن افراد نظری مخالف 
دارند بیایند در یک فضای کاملا علمی بحث 
کنند اشــکال ندارد اما اینکه فضا را اینگونه 
 FATF ملتهب کنند که هر کسی که موافق
باشد دشمن است و یا ضدانقلاب و ضدنظام 
است و می خواهد در زمین آمریکا بازی کند، 

موضوع حل نمی شود.
این فعال سیاسی اصولگرا خاطرنشان کرد: 
نظام بایــد در این نــوع موضوعات تکلیف 
خودش را یک مرتبه برای همیشــه با این 
اقدامات و اظهارات پوپولیســتی حل کند. 
آیا قرار است مســائل مربوط به منافع ملی 
و امنیــت ملی ما در هیات های مذهبی حل 
شــود و یا حتی در بین نمایندگان مجلس 

که مثلا منتخب ۴ درصد مردم هستند و یا 
نمایندگانی که واقعا در بسیاری از حوزه ها از 
دانش و سواد کافی برخوردار نیستند؟ یا در 
محافل رسانه  ای که نسبت به موضوع اشراف 
ندارند؟ تکلیف این موضوع باید یکبار برای 
همیشه در کشور روشن شود. ما جایگاه هایی 
داریم بــرای اینکه بتوانند به این موضوعات 
رسیدگی کنند. حتی معتقدم برخی اعضای 
محترم مجمع تشــخیص مصلحت به لحاظ 
  FATF تخصــص و دانش چیزی دربــاره
نمی دانند متاسفانه بولتن هایی در دوره های 
قبل به ایــن افراد داده شــده و روش های 
غیراخلاقی اســتفاده شــده برای اینکه به 
شــکلی افراد را تحــت تاثیر قــرار دهند، 
این باعث شــد که برخی از اعضای مجمع 
تشخیص نسبت به این موضوع بدبین شود.

مهاجــری تصریح کرد: حتــی گاهی اوقات 
به جای اینکه پیوســت علمــی و اقتصادی 
ضمیمه گزارش شــود پیوست های امنیتی 
درست کردند و حتی گاهی اوقات حرف های 
خنــده دار درباره این موضوع مطرح شــد؛ 

به طور مثــال گفتند »اگر مــا FATF را 
بپذیریم باید حاج قاســم سلیمانی را دست 
بسته تحویل آمریکایی ها بدهیم«!؟ یا گفتند 
»اگر FATF را بپذیریــم دیگر نمی توانیم 
به مقاومــت در منطقه کمــک کنیم«، از 
این حرف های بی ربط بسیار گفته می شود. 
الان کشور عربستان عضو FATF است آیا 
به کشــورهای منطقه که طرفدار آنهاست و 
می خواهد منویات خود را در این کشــورها 
اجرایی کند، کمک نمی کند؟ قطعا می کند. 

بنابراین FATF جلودار این چیزها نیست.
وی ادامه داد: FATF یک موضوع بســیار 
ســاده و پیش پا افتاده است که نظام بانکی 
را به سیستم بانکی جهان متصل می کند و 
می تــوان راحت تر کارها را انجام داد. همین 
الان برای انتقال ۵۰ هزار دلار یا ۱۰۰ هزار 
دلار توســط یک تاجر به خارج از کشور و یا 
از خارج کشــور به ایران مشکل وجود دارد 
و نمی توانند به راحتی فعالیت کنند. تا چه 
زمانی می توانیم مانند انســان های نخستین 
مبادلــه کالا به کالا کنیم؟ تا چه زمانی قرار 
اســت به چین نفت بدهیم و از آن ها جنس 
بنجل و یا حتــی جنس خوب بگیریم؟ این 
روش ها در دنیای امروز روش های منسوخی 
اســت، ضمن اینکه این اقدامــات به اعتبار 

بین المللی جمهوری اسلامی لطمه می زند.
برخی مامور به داد زدن هستند

این فعــال سیاســی اصولگرا با اشــاره به 
اظهارات اخیر کوچک زاده در مجلس شورای 
اسلامی گفت: اینکه حالا عده ای در مجلس 
نعره می زنند و داد می کشند، این ها در بازی 
نیستند و مامور به داد زدن هستند و پشت 
صحنه واقعیت هــا را نمی دانند و بالاخره به 
یک شکلی کباده کشی دیگران را می کنند. 
دیگران دارند از این آدم ها برای رســیدن به 

اهداف شان سوءاستفاده می کنند.
مهاجری تصریــح کرد: افرادی در کشــور 
هستند که دارند از تحریم کاسبی می کنند 
ولی یــک آدم هایی را جلــو انداخته اند که 
این ها داد بزنند و آن ها منافع شــان را ببرند. 
در واقع باید مراقب باشیم که نوکر بی جیره 

و مواجب کاسبان تحریم نشویم.

راهبردی  معاونــت  سیاســی  معاون 
رئیس جمهور گفــت: به نظر من، کاری 
که جمهوری اســلامی ایران می کند و 
باید هم بکند، تلاش برای این است که 
سیاست ترامپ در مورد ایران را خودش 
ســازماندهی کند و نه بدخواهانی مثل 

نتانیاهو.
ساســان کریمی معــاون سیاســی معاون 
راهبردی رئیس جمهور در گفت وگو با ایلنا،  
در رابطه با سخنان اخیر رئیس جمهور و وزیر 
امور خارجه مبنی آمادگــی مذاکره با اروپا 
و آمریکا و واکنش طرف های غربی نســبت 
به این مســاله، تصریح کرد: نظر جمهوری 
اســلامی ایــران یک نظر اصولی اســت که 
توسط وزیر امور خارجه و رئیس جمهور بیان 
شده و آن این اســت که اصولاً ما با مذاکره 
در شرایط شــرافتمندانه مشکلی نداریم. در 
هر حــال، آقای ترامپ دیگر یک هندوانه در 
بســته نیست و ما ایشان را تجربه کرده ایم و 
همچنین ایشان نیز سیاست را تجربه کرده 
است. بنابراین با وضعیت شفاف تری نسبت 
به گذشــته مواجهیم. وی ادامه داد: ترامپ 
امکان انتخاب هر دو مسیر را دارد که به دام 
نتانیاهو بیفتد و تلاش کند برای ادامه موضع 
بی فایده فشار حداکثری که طبیعتاً پرهزینه 
است، ولی فایده ای ندارد. اما از سوی دیگر، او 
ممکن است در راستای میل به تاریخ سازی 
تلاش کند که چالش با ایــران را تبدیل به 
یکی از به اصطلاح موضوعاتی کند که توانسته 

به طور تاریخی در موردش نقش آفرینی کند 
و توافق ســاز باشــد. به نظر من، کاری که 
جمهوری اســلامی ایران می کند و باید هم 
بکند، تلاش برای این اســت که سیاســت 
ترامپ در مورد ایران را خودش سازماندهی 

کند و نه  بدخواهانی مثل آقای نتانیاهو.
این استاد دانشگاه در پاسخ به این پرسش که 
آیا پیش شــرط یا خط قرمزی از سوی ایران 
و آمریکا برای شروع مذاکرات تعیین خواهد 
شد، عنوان کرد: پیش شرط با خط قرمز فرق 
می کنــد. همه مذاکــرات در دنیا خط قرمز 
دارند. اصولاً پیش شرط را سازنده نمی بینم، 
چه از طرف جمهوری اســلامی ایران، چه از 
طرف ایالات متحده و کشورهای دیگر باشد. 
پذیرفتن و مطرح کردن این قضیه بیشــتر  

عنوان مذاکرات را به حاشیه می برد.
اروپایی ها کور می کنند 

ولی شفا نمی دهند
وی در خصوص مذاکرات هسته ای که میان 
ایــران و اروپا در جریان اســت و دو دور از 
این گفت وگوها هم برگزار شــده است، بیان 
کرد: اروپایی ها اصولاً خیلی توان سازماندهی 
مثبت ندارند، ولی خراب کردن هر چیزی را 
به صورت پرسرعت انجام می دهند. بنابراین، 
به قول آقــای ظریف، کــور می کنند، ولی 
شــفا نمی دهند. بنابراین، این گفت وگوها به 
نوعی دفع شر و حداقل رایزنی ها برای نرفتن 
اروپایی ها به ســمت تخریب هرگونه رابطه 
بین ایران و غرب و به خصوص ایالات متحده 

اســت. به هر حال، وزن اعتباری کشورهای 
اروپایی و اتحادیه اروپا ســرجای خود باقی 

است.
اروپایی ها همیشه می توانند در 
حاشیه آمریکا نقش بازی کنند

کریمی افزود: اگر فکــر کنیم که اروپایی ها 
می توانند فشــاری که ایــالات متحده روی 
ما می خواهــد اعمال کند را ســبک کنند، 
اشــتباه است چراکه اروپایی ها نه امکان و نه 
اراده ای برای این کار ندارند. اگر قرار باشــد 
کــه ما با آمریکا به نوعی همگرایی تاکتیکی 
و در موضوعات محدودی که نظام مشخص 
می کند در چارچوب تعیین شــده بخواهیم 
گفت وگو کنیم و به نتیجه برسیم، اروپایی ها 
می تواننــد نقــش بــازی کننــد. بنابراین، 
اروپایی ها همیشه می توانند در حاشیه آمریکا 
نقش بازی کنند و خیلی توان مستقلی برای 

بازیگری ندارند.
 جهان امروز جهان 

غرب و شرق نیست 
ایــن تحلیلگر روابط بین الملــل در رابطه با 
تاثیر ارتباطات میان ایران و شرق در برقراری 
رابطه با کشــورهای غربی، اظهار کرد: به هر 
حال جمهوری اســلامی تلاش می کند که 
روابــط خارجی خود را با همه کشــورهایی 
که به رســمیت می شناســد، تا حد ممکن 
اصلاح کند. اگر هم تنشی وجود دارد، تنش 
را مدیریــت کند.  اما این موضوع مانند همه 
کشورهای دیگر اســت که می توانند در این 

واحد با همه اکنــاف دنیا کار کنند و ما هم 
اســتثنا نیستیم. یعنی اگر شــما ایران را با 
کشورهایی مثل ترکیه، کشــورهای عربی، 
پاکستان و سایر کشورها مقایسه کنید، همه 
این کشورها با هم، با اروپا، هم با آمریکا و هم 
با چین، هم با مالزی و هم با روسیه و هم با 
ترکیه همکاری می کنند.  جهان امروز جهان 
غرب و شرق نیست و ما نباید سربازان جنگ 
ســرد باقی بمانیم. جهان دوقطبی گذشته و 
اساســاً جهان دوقطبی دیگر گذشته است و 
ما نباید در دام تحلیل های جنگ سردی قرار 

بگیریم.
تلاش خواهیم کرد که ارتقای شأن 

کشور را دنبال کنیم
کریمی با اشــاره به آینده سیاست خارجی 
ایران خاطرنشان کرد: به قول فرمایش حضرت 
امام، ما مأمور به وظیفه هستیم نه مأمور به 
نتیجه. بنابراین، دســتگاه سیاست خارجی، 
یعنی وزارت امور خارجه و تمام کسانی که در 
حوزه سیاست خارجی کار می کنند، از موضع 
برابر و از موضع شرافتمندانه تلاش می کنند 
که منافع ملــی، امنیت ملی و حیثیت ملی 
را پیــش ببرند و ارتقا دهند. طبیعتاً این امر 
به موضوعات مختلف و پارامترهای متفاوتی 
در منطقه و محیط بین المللی و داخل کشور 
بستگی دارد که همه  در کنترل اهالی وزارت 
خارجه نیست ولی در هر صورت تا جایی که 
ممکن اســت تلاش خواهیم کرد که ارتقای 

شأن کشور و جایگاه مطلوب را دنبال کنیم.

احتمالات بر ســر »مذاکــره ایران و 
آمریکا« طی هفته هــای اخیر تبدیل 
به موضوع محوری در فضای رسانه ای 
و سیاسی شده اســت و سیگنال های 
ارسالی از سوی مقامات ایران و دولت 
را  احتمال  ایــن  نیز  آمریــکا  جدید 

جدی تر کرده است.
در همیــن راســتا، عبدالرضــا فرجی راد، 
اســتاد  و  خارجــی  سیاســت  تحلیلگــر 
ژئوپلیتیک درباره مذاکره ایران و آمریکا به 
خبرگزاری خبرآنلاین گفت: »اگر با ترامپ 
که از امروز وارد کاخ سفید خواهد شد، وارد 
گفت وگو نشــویم، آمریکایی هــا با توجه به 
سانتریفیوژهای به کار گرفته شده فشارهای 
بیشتری را وارد خواهند کرد و تحریم نفتی 
بیشتری اعمال می کنند. لذا رئیس جمهور 
انتخاب درســتی کرده و باید با آمریکا وارد 
گفت و گو شــویم.«وی با اشاره به مخالفان 
مذاکره با آمریکا گفت: »اگر مجموعه نظام 
تصمیــم گرفته باشــد، می توانند مخالفت 
خودشان را بیان کنند اما نمی توانند در برابر 

آنچه تصمیم گرفته سنگ اندازی کنند.«
مشــروح گفت و گوی عبدالرضا فرجی راد، 
اســتاد ژئوپلیتیک با خبرآنلاین را در ادامه 

می خوانید؛
پزشکیان  آقای  دولت  می رسد  نظر  به 
برای  سیگنال هایی  فرستادن  حال  در 
مذاکره مستقیم با آمریکاست که البته 
با نقد منتقدان دولت روبرو شده است، 

ارزیابی شما چیست؟
مصاحبــه اخیــر رئیس جمهور با شــبکه 

NBC و مصاحبه های دیگر ایشــان، نشان 
آمادگی  اســلامی  کــه جمهوری  می دهد 
گفت وگــو با آمریــکا را دارد تا مشــکلات 
مربوط به هسته ای و تحریم ها را حل کند. 
از طرف دیگر ایــران وارد گفت وگو با اروپا 
شده که این گفت و گوها ادامه دارد. طبیعی 
است که برای برداشته شدن تحریم ها، صرفا 
گفت و گو با اروپا کارســاز نیســت. باید با 
مجموعه غرب یعنی هم اروپا و آمریکا گفت 
و گو شــود و با دو کشور چین و روسیه هم 

که در قالب ۱+۵ حضور دارند، توافق شود.
آقای ترامپ از برجام خارج شــده و در کنار 
آن تحریم های غیرقانونی را بر ایران تحمیل 
کرده اســت که کشــورهای دیگر نیز آن را 
اعمــال می کنند. بنابرایــن، اگر ما با چین، 
روســیه و اروپا به توافق برسیم و با آمریکا 
توافق نکنیم، این تحریم هــا باقی خواهند 
ماند. اگــر با ترامپ که از امــروز وارد کاخ 
سفید خواهد شــد، وارد گفت و گو نشویم، 
آمریکایی ها با توجه به ســانتریفیوژهای به 
کار گرفته شده فشــارهای بیشتری را وارد 
خواهند کرد و تحریم نفتی بیشتری اعمال 

می کنند.
لذا رئیس جمهور انتخاب درســتی کرده و 

باید با آمریکا وارد گفت وگو شویم.
پیش بینــی می کنید مجــوز مذاکره 

مستقیم با آمریکا به دولت داده شود؟
مسئله این اســت که وقتی رئیس جمهور، 
وزیــر امور خارجــه یا یک مقــام دیگری 
می گویند ما آمادگی داریم بر اســاس یک 
روند متعادلی با آمریکا صحبت کنیم، صرفا 

به تنهایی تصمیم گرفته نشــده است. این 
مســائل در شــورایعالی امنیت ملی مطرح 
شــده، جواب مثبت و منفی گرفته شــده، 
ســپس رهبری هــم یا تاییــد می کنند یا 

نمی کنند.
لــذا وقتی رئیــس جمهــوری و وزیر امور 
خارجــه نکتــه ای را اشــاره می کنند، در 
شورایعالی امنیت ملی صحبت های اساسی 

درباره آن انجام شده است.
اما در شــورایعالی امنیت ملی افرادی 
هم حضور دارند که با مذاکره با آمریکا 

مخالف هستند...
بله، ممکن اســت در یک مجموعه تصمیم 
گیرنــده، افرادی با نظــرات مختلف حضور 
داشــته باشــند اما برای نتیجه جلســه و 

تصمیمات، رأی اکثریت مهم است.
 لذا افرادی هم هستند که مخالف مذاکرات 

بوده و از اظهارات آنان مشــخص است. اما 
باید دید نتیجه رأی اکثریت چه خواهد بود 
و طبیعتا در ایــن گونه موارد، وقتی رئیس 
جمهــوری چندین بار بر نکتــه ای تاکید 
می کند، در شــورایعالی امنیت ملی به آن 

اشاره شده است. 
چقدر تندروهــا و مخالفان مذاکره با 

آمریکا ممکن است کارشکنی کنند؟
من فکر می کنم، اگر مجموعه نظام تصمیم 
گرفته باشــد، می توانند مخالفت خودشان 
را بیان کنند اما نمی تواننــد در برابر آنچه 

تصمیم گرفته سنگ اندازی کنند.
خصوصا در آمریکا دولتی روی کار آمده که 

با دولت قبلی متفاوت است. 
کشورها هم با مشکلات اقتصادی و تحریمی 
زیادی رو به رو است. لذا، تصمیم گیرندگان 

نظام به این مخالفت ها توجهی نمی کنند. 

محمد مهاجری

مراقب باشیم نوکر کاسبان تحریم نشویم

معاون سیاسی معاونت راهبردی رئیس جمهور:

به قول ظریف اروپایی ها کور می کنند ولی شفا نمی دهند

فرجی راد:

با ترامپ مذاکره نکنیم، فشار تحریمی بیشتری وارد خواهد کرد


